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BRMG-KSiB-II.0012.2.2012 
 
 
 

PROTOKÓŁ NR 34 – 02/2013 
 

z posiedzenia Komisji Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  
w dniu 25 luty 2013 roku, rozpoczęte o godz. 15.45, w sali nr 003 - Nowy Ratusz, 
ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan sześciu (6) członków Komisji, w posiedzeniu wzięło udział sześć osób (6), 
co stanowiło quorum dla podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji 
Strategii i BudŜetu Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 34 posiedzenie komisji, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Maciej Krupa, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, następującej sprawy: 
 

Jako punkt 1a. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli 
zawarcia z Samorządem Województwa Pomorskiego umowy w sprawie 
prowadzenia jako wspólnej instytucji kultury Wojewódzkiej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej im. Josepha Conrada-Korzeniowskiego w Gdańsku.- druk 
nr 814. 
 
 

Jako punkt 1b. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej. – druk nr 815. 

 
Jako punkt 1c. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  – druk nr 823. 
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Jako punkt 8. 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia 
Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – jednostki budŜetowej do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. – druk nr 
816. 
 
Jako punkt 9. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. – druk nr 
817. 
 
Jako punkt 10. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Gdańska.  – druk nr 818. 
 
 
Jako punkt 11. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy  – druk nr 819. 
 
Jako punkt 12. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 820. 
 
Jako punkt 13. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 821. 
 
Jako punkt 14. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
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komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – druk nr 822. 
 
Jako punkt 15. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy. – druk nr 824. 
 
 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  4 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia przewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 
terytorialnego celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta.   – 
druk nr 801. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   1a. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
         wyraŜenia woli zawarcia z Samorządem Województwa Pomorskiego 
         umowy w sprawie prowadzenia jako wspólnej instytucji kultury 
         Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Josepha Conrada- 
         Korzeniowskiego w Gdańsku.- druk nr 814. 

     Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   1b. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
         udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej. – druk nr 815. 

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

   1c. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 
         uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki 
         z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych   
         – druk nr 823. 

      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 807.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok. 
– druk nr 808. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso  – druk nr 
813. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wyraŜenia woli objęcia akcji w podwyŜszonym kapitale zakładowym 
spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z 
siedzibą w Gdańsku. – druk nr 806. 

        Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Omówienie nowego projektu zagospodarowania Wyspy Spichrzów.  
     Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Omówienie harmonogramu prac nad nową Strategią Rozwoju Miasta.  
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
upowaŜnienia Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – jednostki 
budŜetowej do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej. – druk nr 816. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 
uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. – druk nr 817. 
     Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca 

uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości 
i porządku na terenie Miasta Gdańska.  – druk nr 818. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy  – druk nr 819. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 820. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 821. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – druk nr 822. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy. – druk nr 824. 
      Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
16. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  4 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta.   – druk nr 801. 
. BRMB – S.0006.35.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   - 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 801. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania członków Komisji. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Mozart Jana, czy to jest teŜ tak współfinansowane. 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury    
Mozart Jana jest projektem realizowanym przez miejską instytucję kultury, a nie 
przez instytucję Marszałkowską.  
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Nie ma więcej pytań, przystępujemy do opinii. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta.   – druk nr 801. 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 801 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/236-4/2013). 
 

PUNKT – 1a. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli 
zawarcia z Samorządem Województwa Pomorskiego umowy w sprawie 
prowadzenia jako wspólnej instytucji kultury Wojewódzkiej i Miejskiej 
Biblioteki Publicznej im. Josepha Conrada- Korzeniowskiego w Gdańsku.- druk 
nr 814.BRMB – S.0006.48.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   - 
zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 814. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu    
Jakie są proporcje współfinansowania. 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury    
Dotacja województwa wynosi 4.200.000 złotych, dotacja miasta wynosi 7.999.600 
złotych. Tak jest od początku. Chciałam państwu radnym zwrócić na to uwagę, 
dlatego, Ŝe w momencie połączenia wojewódzkiej i miejskiej biblioteki publicznej, 
w skład wojewódzkiej i miejskiej biblioteki publicznej weszło 29 fili biblioteki. W 
tej chwili te 29 fili biblioteki zatrudnia 109 i pół pracownika. 
 
Radny Wiesław Kamiński – członek Komisji Strategii i BudŜetu    
Te nasze miejskie weszły w skład, tak? 
 
Pani Anna Czekanowicz - DrąŜewska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury    
Nastąpiło połączenie, natomiast w momencie w którym funkcjonowała wojewódzka 
biblioteka publiczna to tak naprawdę ona składała się z jednego budynku, który 
zajmował się opracowaniem tego księgozbioru i nadzorem nad bibliotekami 
publicznymi w województwie. W momencie w którym, nasza część Ŝe tak powiem 
jest znacznie większa niŜ ta część województwa. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy są jeszcze pytania, nie widzę. Przystępujemy do opinii.  
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli zawarcia z Samorządem 
Województwa Pomorskiego umowy w sprawie prowadzenia jako wspólnej 
instytucji kultury Wojewódzkiej i Miejskiej Biblioteki Publicznej im. Josepha 
Conrada- Korzeniowskiego w Gdańsku.- druk nr 814.  
 
Głosowanie: 
Komisja – 4 głosami za, przy 0 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 814 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/237-5/2013). 
 

PUNKT – 1b. 
 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia 
dotacji Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej. – druk nr 815.  
BRMB – S.0006.49.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Janina Liedtke - Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
w Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 815. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni 
Socjalnej. – druk nr 815.  
  
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 815 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/238-6/2013). 
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PUNKT – 1c. 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  – druk nr 823. 
 BRMB – S.0006.57.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Janina Liedtke - Jarema – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
w Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 823. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które 
przeznaczone będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych  – druk nr 823. 
  
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 823 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/239-7/2013). 
 

PUNKT – 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska 
na lata 2013-2040 – druk nr 807. BRMB – S.0006.41.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w  Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 807. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Prosiłbym o wyjaśnienie róŜnicy, która wynika pomiędzy kwotą ogólną, a kwotą na 
przedsięwzięciach, bo to nie do końca mogło być jasne moim zdaniem. Czyli co to 
są przedsięwzięcia i skąd te dodatkowe pieniądze.  
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Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w  Gdańsku 
Limit na wydatki majątkowe jest generalnie limitem na wszystkie wydatki 
majątkowe nie tylko na przedsięwzięcia. Przedsięwzięcie to jest zdefiniowane w 
ustawie o finansach publicznych jako wieloletni wydatek. Czyli jeŜeli w 2013 roku 
mamy wydatki majątkowe, które dotyczą tylko i wyłącznie tego roku, one nie są 
uwzględnione w Wieloletniej Prognozie i nie są zdefiniowane jako przedsięwzięcie. 
RóŜnica pomiędzy limitem na wydatki majątkowe w roku 2014 i 2015 jest to ten 
limit, który nie jest dzisiaj zaangaŜowany na Ŝadne przedsięwzięcie. Czyli jeŜeli  na 
przykład w 2014 roku mamy zaprojektowane wydatki majątkowe na poziomie 756 
milionów, a przedsięwzięcia 738 milionów to jeszcze jest ten bufor taki 
bezpieczeństwa, który daje moŜliwość albo zrealizować jakieś jednoroczne 
przedsięwzięcia albo w przypadku braku realizacji dochodów bieŜących, bo teŜ 
moŜe się tak zdarzyć, Ŝe dochody bieŜące nie będą realizowane w takiej wysokości 
jak dzisiaj projektowane są, to wtedy będziemy zmniejszać ten limit na wydatki 
majątkowe nie ruszając przedsięwzięć. To co dzisiaj jest zapisane w 
przedsięwzięciach to są juŜ bardzo często podejmowane kroki w postaci wyboru 
wykonawcy na realizacje zadania itd. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
TeŜ dla porządku pytanie, prosiłbym o dodatkowe wyjaśnienie. Dlaczego w tej 
chwili juŜ przedstawiają tylko do 2015 roku, a nie do 2040 roku. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w  Gdańsku 
Prognoza jest do 2040 roku, bo tak mamy zaciągnięte najdłuŜej zobowiązanie ale 
ta krótka prognoza w zakresie dochodów, wydatków właśnie majątkowych i 
dochodów bieŜących, bieŜących wydatków majątkowych, w tej chwili będzie 
robiona tylko zgodnie z ustawą o finansach publicznych a takŜe rozporządzenie 
Ministra Finansów, który określił wzory prognozy. Wzór ja prognoza powinna 
wyglądać tylko do roku budŜetowego i 3 lata następne. Czyli tak naprawdę jeszcze 
w marcu przedstawiona zostanie państwu zmiana załącznika prognozy 
dostosowująca do tego rozporządzenia o którym wspomniałam. Dzisiaj jest to 
jeszcze nie gotowe, bo do tego będzie wykorzystywane narzędzie informatyczne, 
które nam dostarcza Regionalna Izba Obrachunkowa włącznie z Ministerstwem 
Finansów. Jest to taki system Besti@ i z tego systemu będziemy generowali 
państwu załączniki do tej uchwały i teŜ będą te załączniki w wersji elektronicznej 
przekazywane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, do Ministerstwa Finansów. Nie 
będzie juŜ pomiędzy nami wymiany dokumentu. Dzisiaj jest tak, Ŝe państwo 
uchwalają w takiej formule a do Bestii wprowadza się tylko te dane które dzisiaj 
Ministerstwo Finansów oczekuje od nas. One się troszeczkę róŜnią, a za chwilę tak 
samo państwo uchwalą i tak samo zostanie przekazane do Ministerstwa Finansów.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuje bardzo. Czy do druku 807 są jeszcze pytania, nie widzę. Przystępujemy 
zatem do opinii. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2013-2040 – druk nr 
807.  
  
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 807 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/240-8/2013). 
 

PUNKT – 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w 
sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2013 rok. – druk nr 808. 
 BRMB – S.0006.42.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w  Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 808. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu 
Miasta Gdańska na 2013 rok. – druk nr 808. 
  
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 808 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/241-9/2013). 
 

PUNKT – 4 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso  – druk nr 813.BRMB – S.0006.47.2013.WK 
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(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 
roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Finansowego Urzędu Miejskiego 
w  Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 813. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa 
opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za 
inkaso  – druk nr 813  
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 813 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/242-10/2013). 
 

PUNKT – 5 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli 
objęcia akcji w podwyŜszonym kapitale zakładowym spółki działającej pod 
firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku. – druk nr 806. 
 BRMB – S.0006.40.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady 
Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku - zreferowała przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 806. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyraŜenia woli objęcia akcji w podwyŜszonym 
kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą Międzynarodowe Targi 
Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku. – druk nr 806.  
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Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 806 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/243-11/2013). 
 

PUNKT – 6 
 

Omówienie nowego projektu zagospodarowania Wyspy Spichrzów.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Przechodzimy teraz do projektu zagospodarowania Wyspy Spichrzów. Pracując nad 
projektem budŜetu na rok 2013 dotknęliśmy sprawy projektów realizowanych w 
partnerstwie publiczno-prywatnym przez Gminę Miasta Gdańska, które są w 
przygotowaniu w Wydziale Polityki Gospodarczej. W planie pracy na ten rok mamy 
wskazane kilka tych projektów, które chcielibyśmy bardziej szczegółowo omówić. 
Pierwszym jest zagospodarowanie Wyspy Spichrzów przełoŜone z miesiąca stycznia 
na nasze bieŜące lutowe spotkanie. Pani dyrektor, bardzo byśmy prosili o 
przybliŜenie  tego jak projekt zagospodarowania Wyspy Spichrzów wygląda 
obecnie.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Tak jak państwo na pewno wiecie został powołany zespół taki interdyscyplinarny, 
bowiem w skład tego zespołu wchodzą przedstawiciele wydziału, pozwolę sobie od 
siebie zacząć:  

- Wydział Polityki Gospodarczej,  
- Wydział Urbanistyki i Architektury,  
- ZDiZ,  
- DRMG,  
- Biura Rozwoju Gdańska  
- i naszych spółek jednoosobowych czyli Gdańskie Melioracje,   
- GARG.  

Są to podmioty które merytorycznie mogą przyczynić się do prawidłowego 
zagospodarowania Wyspy Spichrzów i wspomóc miasto w tymŜe zagospodarowaniu. 
Po wszystkich rozmowach z inwestorami tymi z którymi mieliśmy dotychczas 
moŜliwość podjęcia współpracy jak i z tymi którzy nawiązują z nami rozmowy i 
chcą tą współprace podjąć lub kontynuować poprzez kolejne ewentualne podejście 
do tematu. Ujawniły się pewne takie tematy które rzutują na koszty samego 
przedsięwzięcia jako takiego i zresztą takie dwa podejścia z Polnordem i z Doraco, 
z Hossą przepraszam pokazały, Ŝe moŜe jest i słuszność w tym Ŝeby wziąć to 
wszystko pod uwagę i jeszcze raz przyjrzeć się wszystkim rozwiązaniom, któreśmy 
zaplanowali na Wyspie Spichrzów. Pozwoliliśmy sobie w ubiegłym roku zrobić sobie 
w związku z powyŜszym takie zlecenie, które zresztą to zlecenie wygrało Biuro 
Projektów Budownictwa Komunalnego, które to zlecenie pokazuje nam w jakiej 
formie technicznie powinna być zagospodarowana Wyspa Spichrzów jeŜeli chodzi o 
rozwiązanie infrastrukturalne i drogowe. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
To jest juŜ opracowane, tak? 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
To jest juŜ opracowane. Otrzymaliśmy to w końcówce ubiegłego roku tuŜ przed 
świętami i Ŝeśmy sobie to juŜ przedyskutowali i na skutek tego dokumentu takŜe 
zleciliśmy juŜ w bieŜącym roku, zaraz powiem dlaczego. W bieŜącym roku 
zleciliśmy teŜ takie opracowanie, które pokaŜe nam jaka jest moŜliwość 
wybudowania parkingów podziemnych na północnym cyplu Wyspy Spichrzów. 
Uzyskaliśmy przy okazji tego lokalizację gdzie mogą być rozmieszczone parkingi 
podziemne i koszt. Koszt na dzisiaj ten który wynika z szacunku jest kosztem a to z 
tego powodu, Ŝe został nam pokazany jako samodzielna inwestycja. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy z uwagi na wysokie wody pod powierzchnią gruntu jest to bardzo drogie. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Bardzo drogie. Gdyby chcieć, tylko proszę się nie przywiązywać do tych liczb, bo 
one nigdy nie wejdą w Ŝycie ale gdyby chcieć wybudować tam tylko parkingi 
podziemne to jedno miejsce postojowe w tym miejscu kosztowałoby około 230 
tysięcy złotych. Co jest po prostu nie do odzyskania. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ale tak na przykład dla porównania w innych miejscach. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Tak, dla porównania na przykład na Podwalu Przedmiejskim, Staromiejskim gdzie  
teŜ robiliśmy badania, bo mamy teŜ rozpisane podejście do koncesji na 
wybudowanie parkingów podziemnych. Tamte miejsce wychodzi w granicach od 
140 do 160 tysięcy złotych. Czyli tutaj jest 60 tysięcy na jednym miejscu. Tak Ŝe to 
jest bardzo, bardzo drogo. Rozmawialiśmy juŜ teŜ z kilkoma inwestorami, którzy 
przymierzają się do tego przedsięwzięcia i nawet przymierzali się do samych 
parkingów. Dlatego chcieliśmy zobaczyć w ogóle czy tam moŜna coś podobnego 
wybudować i na ile mogłoby to być opłacalne, bo nie ukrywam, Ŝe róŜne rozwiązani 
braliśmy pod uwagę. Na przykład, Ŝe ogłosimy koncesję na parkingi, a drugie 
postępowanie na zabudowanie góry ale rozpatrując wszystkie „za” i „przeciw” 
róŜnych podejść do zagospodarowania wyspy. Oczywiście takie podejście 
musieliśmy odrzucić dlatego, Ŝe bardzo trudno by się było dogadać dwóm 
inwestorom. Bardzo trudno by się było dogadać jeśli chodzi o moŜliwość i 
obowiązek wykupywania miejsc postojowych przez mieszkańców którzy chcieliby 
wykupić te mieszkania. Czyli musieliby mieć na własność miejsca postojowe. Tak 
Ŝe wszystkie kwestie „za” i „przeciw” oczywiście stanęły na tym, wskazały nam 
zupełnie inne rozwiązania, które będziemy chcieli poprzez kolejne analizy 
przeanalizować pod kątem ekonomiczno finansowym i podatkowym, finansowo-
podatkowym, dlatego Ŝe przymierzamy się do róŜnych opcji. Właśnie te analizy 
muszą nam wskazać. My mamy analizy, które musieliśmy wykonać pod poprzednie 
podejście ale one się zdezaktualizowały z uwagi na upływ czasu a dwa, Ŝe nieco 
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inne podejście w tej chwili chcemy preferować i oczywiście zlecając takie analizy 
będziemy musieli rozmawiać z wykonawcami Ŝeby naświetlić im w którym kierunku 
ewentualnie gmina chciałaby iść i pokazać te dokumenty, które sami juŜ zleciliśmy 
i jesteśmy w ich posiadaniu. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
JeŜeli mielibyśmy wskazać takie kroki kolejne które miałyby być wykonane i z 
jakimi dokumentami one miały by się wiązać. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Tak, to najwaŜniejsze są te dokumenty, które zrobiliśmy, bo wiemy na czym 
stoimy. Czyli wiemy na pewno jednoznacznie, Ŝe wszystkie rozwiązania sieciowe 
będą musiały przebiegać taką pętlą. Czyli z tego rozwiązania wynika, Ŝe pod ulica 
poŜarniczą nie mogą się znajdować parkingi podziemne, czego wcześniej nikt nie 
brał pod uwagę, bo brano róŜne inne rozwiązania dla infrastruktury, które teŜ 
mogłyby wchodzić w grę ale w tej chwili te będą na pewno bardziej bezpieczne, 
dostępne i bardziej prawidłowe. Myślę, Ŝe tańsze na wskutek tego, Ŝe będą miały 
tą lokalizację najbardziej optymalną. Czyli z tych rozwiązań wynika, Ŝe sam 
Północny Cypel północnej części Wyspy Spichrzów w ogóle nie będzie, to znaczy w 
tej części nie będzie objęty parkingami podziemnymi, poniewaŜ znajduję się tutaj 
tak duŜa ilość murów archeologicznych, Ŝe badania te spowodują, Ŝe miejsc 
parkingowych czy postojowych będzie tak mało, Ŝe bardzo mocno podroŜy to koszt 
1m2 takiego miejsca postojowego. W związku z powyŜszym z koncepcji wynika, Ŝe 
parkingi mogłyby ewentualnie mieścić się w tej części tylko wyspy i to moŜe być 
tylko i wyłącznie parking jednopoziomowy. Drugi parking mógłby powstać w tej 
części gdzie jest mniej zabytkowych reliktów, które idą aŜ do podziemi i w tej 
części równieŜ w zaleŜności od wariantu mogłoby powstać od 200 do 500 miejsc 
postojowych. Tutaj juŜ mógłby powstać parking dwupoziomowy. Przy czym teraz w 
zaleŜności od tego gdzie będą wjazdy i wyjazdy do tego parkingu to odpowiednia 
ilość miejsc mogłaby powstać. Czyli wjazdy mogłyby być tylko od kawałka ulicy 
Chmielnej, bo dalej ulica Chmielna jest ulicą wewnętrzną, od ulicy Stągiewnej lub 
od ulicy Nowej Motławskiej. To uzaleŜnia ilość miejsc postojowych. 
 
Na skutek tych dwóch analiz, tych dwóch dokumentów, zespół doszedł do pewnych 
wniosków, które chce przedstawić prezydentom na jednym z najbliŜszych 
posiedzeń kolegium prezydenckiego. Mianowicie będziemy się zastanawiali nad tym 
czy nie doprowadzić do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego, poniewaŜ w planie jest taki jeden zapis który dzisiaj widzimy, Ŝe 
moŜe kolidować z moŜliwością wykonania prawidłowej albo optymalnej ilości 
miejsc garaŜowych czy miejsc postojowych. Bowiem w planie jest zapis, który 
nakazuje obligatoryjnie wybudowanie ogólnodostępnych miejsc postojowych. To 
powoduje, Ŝe oprócz tego, Ŝe trzeba wybudować 500 miejsc postojowych tych 
bezwzględnie wymaganych, to jeŜeli inwestor będzie chciał a ma taką moŜliwość  
wybudować mieszkania i wiadomo, Ŝe będzie je sprzedawał na własność to do tych 
mieszkań będzie musiał wybudować około 140 dodatkowych miejsc postojowych. To 
powoduje, Ŝe to się nie zmieści. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę powiedzieć, bo bardzo duŜo miejsc jakby w naszej dotychczasowej 
rozmowie zajmuje kwestia parkingów podziemnych. Czy z prac które państwo 
prowadzili w ogóle nie nasuwał się wniosek. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
To znaczy dlatego powiedziałam, Ŝe najwaŜniejszym dokumentem jaki zrobiliśmy 
co się okazało to była ta koncepcja jak ma przebiegać sieć i układ drogowy, 
komunikacyjny. Z niego wyszło, Ŝe w tej północnej części nie będzie moŜna 
posadowić parkingów. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czyli trzymamy się tego, Ŝe tamte parkingi są niezbędne.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Parkingi są na tyle niezbędne, Ŝe kaŜdy inwestor jest zainteresowany chociaŜ 
minimalną ilością wybudowania mieszkań u góry. To spowoduje, Ŝe parkingi są 
niezbędne jak i obowiązek budowania miejsc postojowych wedle wskaźnika, który 
jest narzucony w ogóle za miejscowymi planami. Nie chcemy w tej chwili, zresztą z 
Biurem Rozwoju juŜ zostały teŜ podjęte rozmowy Ŝeby się nad tym zastanowili czy 
rzeczywiście będzie moŜna zrobić taką konstrukcję zapisu pod kątem parkingów i 
miejsc postojowych, Ŝeby nie narzucać minimum, a ewentualnie narzucić 
obowiązek wynikający ze wskaźników. To minimum co dzisiaj jest narzucone 
przekracza moŜliwości poprzez wykluczenie tego samego Północnego Cypla. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Wspomniany został juŜ prywatny inwestor Firma Nowak. Czy jeszcze przed jego 
realizacją ta infrastruktura będzie tam przekładana.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Nie, on robi juŜ swoją infrastrukturę, ma juŜ na to pozwolenia i zgody. Natomiast 
my juŜ na tyle pracujemy z GIFKiem po tych wszystkich ustaleniach, Ŝe oni juŜ 
teraz przygotowują teŜ swoje koncepcje. Stąd wiemy gdzie będą musiały się 
znajdować przepompownie. Chcemy ich zrobić jak najmniej, Ŝeby były jak 
najmniej uciąŜliwe, bo to teŜ od tego zaleŜy koszt i ta optymalizacja rozwiązań. 
Tak Ŝeby tych rur nie było za duŜo i Ŝeby nie były zbyt uciąŜliwe, Ŝeby nie było 
przykrych zapachów w tamtym rejonie. Dlatego teŜ do tego wszystkiego się 
włączyły Gdańskie Melioracje i przy okazji posadowienia sieci, wiemy jak winny 
przebiegać rozwiązania komunikacyjne. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę jeszcze powiedzieć nawiązując do tego pytania które wcześniej 
sformułowałem. Jak taki harmonogram w tej chwili prac wygląda. 
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Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
JeŜeli panowie prezydenci podejmą decyzję, Ŝe będziemy podchodzili do zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego to jesteśmy pełni nadziei 
poniewaŜ nie chcemy nic innego zmieniać jak tylko wykreślenie jednego wyrazu z 
pewnej ustawy sławnej. Chodzi o ogólnodostępne, to musi być wykreślone. Będą 
wprowadzone wskaźniki to moŜe się na końcu okazać, Ŝe inwestor wybuduje tyle 
samo miejsc ile chcieliśmy ale my nie moŜemy tego jemu narzucić, bo przez to 
powodujemy, Ŝe narzucamy mu tak olbrzymie koszty, Ŝe jemu się to moŜe wszystko 
nie opłacać. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Tak, ale czy my będziemy znowu szukali jednego inwestora czy teŜ podobnie jak w 
przypadku MTG omawianego, będzie dopuszczona moŜliwość podziałów. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
My jesteśmy nastawieni na jednego inwestora, przy czym prowadzimy juŜ rozmowy 
na przykład z dwoma inwestorami, którzy chętnie weszliby pod parasol jednego 
inwestora, poniewaŜ mają określone środki finansowe które chcieliby zainwestować 
w Gdańsku. Mają propozycje na dwie, trzy inwestycje, które ich interesują w 
Gdańsku, w tym jest między innymi Wyspa Spichrzów Północny Cypel i bardzo 
chętnie inwestorzy duzi, którzy z nami rozmawiają podejmą rozmowy z takimi 
inwestorami, którzy mają kasę i są zainteresowani jakąś częścią bo juŜ wiedzą, Ŝe 
będą mieli kupców, nabywców na pewną część zagospodarowania Wyspy Spichrzów. 
Więc podchodzimy do tego dwojako. Nie zamykamy się monotematycznie. JeŜeli 
znajdzie się inwestor, który będzie chciał to w całości zagospodarować a jest 
dwóch takich, którzy w tej chwili z nami tak rozmawiają, to dobrze jeŜeli w 
którymś momencie się rozmyśli. Dlatego nasze analizy będą musiały iść teŜ 
wielowątkowo. Te nowe które będziemy zlecali, teraz za chwilę, bo juŜ mamy 
najwaŜniejszy dokument. Jak juŜ zostanie podjęta decyzja przez prezydentów, Ŝe 
będziemy zmieniali plan to teŜ będziemy wiedzieli, Ŝe nie mamy tego obliga i 
wtedy analizy nam wykaŜą co nam się najbardziej będzie opłacało, w jakiej 
formule prawnej, czy pójdziemy znowu z kodeksu cywilnego czyli zrobimy konkurs, 
czy pójdziemy z ustawy o partnerstwie, czy pójdziemy z ustawy o koncesji, czy 
zrobimy jakąś hybrydę.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Zgłasza się pan Stanisław Michel z pytaniami.  
 
Pan Stanisław Michel – Architekt, Rada Dzielnicy Śródmieście 
Ja reprezentuję Rade Dzielnicy Śródmieście, która zwróciła się do mnie, Ŝebym tu 
uczestniczył i przedstawił nasze stanowisko. W Gdańsku Wyspa Spichrzów Północny 
Cypel jest traktowany jako zjawisko dramatyczne, które od lat Ŝe tak powiem jest 
głównym punktem kompromitującym działalność inwestycyjną naszego miasta. W 
związku z tym w działalności naszej Rady powstała sprawa, Ŝe: zgłosiły się zespoły 
ludzi, fachowców którzy potrafią, mają duŜe doświadczenie i bezpłatnie chcą 
wykonać studium, nie tylko studium, plany bardzo szczegółowe dotyczące tego 
rejonu. Mogę powiedzieć, ja jestem autorem głównym ulicy Stągiewnej, z 
parkingiem który znajduje się pod spodem, z całą znajomością struktury 
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podziemnej Wyspy. Mamy fachowców i tych którzy się angaŜowali to co stoi na 
Północnym Cyplu to w większości jest wykonane właśnie przez tych ludzi. Ja jestem 
projektantem ZUSu, który stoi i ludzie przyglądają się i podoba się. Sytuacja 
dramatyczna polega na tym, Ŝe jeŜeli jest ulica Stągiewna to nie wyobraŜają sobie, 
Ŝe nagle druga strona ulicy Stągiewnej będzie przeciwstawna tamtej na zasadzie Ŝe 
będzie nie pasowała do tej zrealizowanej. Wiemy gdzie moŜna zrealizować główny 
parking taki, który załatwia cały problem tych parkingów które nie naleŜą do 
właścicieli. Znamy wszystkie warunki lokalizowania budowli w tych miejscach, jak 
naleŜy palować, jak nawiercać, pale gdzie ustawiać, to jakie są moŜliwości, bo to 
jest Wyspa jest wyjątkiem w mieście związana z dwóch stron wodą. Dlatego 
deklarujemy, Ŝe jesteśmy w stanie przedstawić plan bardzo szczegółowy, który 
pokarze wszystkie moŜliwości. Jednocześnie mamy inwestorów. Jednym z głównych 
elementów Wyspy od wielkiej tradycji był plac ciesielski, który jeŜeli nie zostanie 
odtworzony to Wyspa będzie zatłoczona w taki sposób, Ŝe tam nie będzie się 
chciało wchodzić, musi być ten plac. Inwestorzy są tacy jeszcze w dalszym ciągu 
kupcy z Gildy, którzy teraz juŜ opuszczają swoje wyznaczone miejsca, bo najpierw 
zostali wypłoszeni tutaj z rejonu gdzie chcieli budować przy Placu Siennym i gdzie 
zostali w specjalny sposób tak doprowadzenie, Ŝe zbankrutowali. Odcięto wszystkie 
dojścia do nich. Przeniesieni gdzieś daleko na Przymorze. W tej chwili rozsypali się 
i juŜ rezygnują z tego. Tutaj zgłosili, Ŝe są chętni aŜeby zrealizować przy Placu 
Siennym obiekt handlowy taki który będzie tym domem handlowym śródmieścia. 
Następnie wiele innych inwestorów zgłasza się, którzy mówią: są gotowi 
wybudować drugą stronę Stągiewnej. Na szczęście gdański rzeźnik, który ma 
najcenniejszy teren na Wyspie chce realizować ale nie mniej jego działania są 
takie, Ŝe nie wiadomo kiedy to będzie ale warto przypilnować Ŝeby on nie 
zmarnował tego terenu i nie zepsuł jego chęci zysku. Jak wiemy profesor Janusz 
Szajtis kilkakrotnie artykuły zwrócił, Ŝe wysokość nie moŜe przekraczać czterech 
pięter. Zawsze była taka tradycja. Nie, zrobiono pięć pięter, które wystają tak Ŝe z 
ulic głównego miasta będą wystawały ponad tymi domami sterczące fragmenty. 
Trzeba ta rzecz kontrolować. Chcielibyśmy nie dopuścić do zeszpecenia Gdańska. 
Studia prowadzone na nasze zlecenie są bardzo duŜe. Chce pokazać państwu na 
przykład studio co nie obrazuje ale jak moŜe wyglądać i są inwestorzy, którzy 
chętnie to zrealizują. To jest widok drugiej strony ulicy Stągiewnej, proszę 
popatrzeć (przedstawiony rysunek ulicy Stągiewnej) 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo dziękuję panie Stanisławie. Pani dyrektor, czy jakiś komentarz do 
stanowiska Rady Dzielnicy Śródmieście. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Myślę, Ŝe w którymś momencie moglibyśmy zaprosić państwa na spotkanie. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja myślę, Ŝe bardzo istotnym elementem który w całym jakby procesie dojścia do 
zagospodarowania, który dzisiaj wskazuje pani dyrektor jest kwestia ewentualnej 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Myślę, Ŝe zobaczymy 
jaki będzie efekt tego, bo gdyby była decyzja prezydenta Pawła Adamowicza o 
inicjatywie w tym zakresie więc wtedy będziemy mieli uchwałę o przystąpieniu o 
której oczywiście Rada Dzielnicy zostanie poinformowana . To byłby pewnie taki 
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dobry moment teŜ na jakby formalną dyskusję, bo przy tym przystąpieniu nawet 
czy przy tej zmianie planu nawet jeŜeli ona będzie zgodnie z intencją prezydenta 
miałaby dotyczyć tylko nie wielkiego fragmentu to oczywiście teŜ będzie dyskusja 
publiczna na temat całego planu i będzie teŜ moŜliwość składania wniosków do 
niego i uwag. Więc podejrzewam, Ŝe to by nam dawało formalne miejsce do 
formalnych rozmów takŜe z państwa udziałem. 
 
Pan Stanisław Michel – Architekt, Rada Dzielnicy Śródmieście 
Chcieliśmy równieŜ przedstawić nasze studia na ten temat, który Rada Dzielnicy 
bardzo wspiera i chce przedstawić, bo wynika to z duŜych przemyśleń i 
doświadczonych ludzi którzy robili plan Śródmieścia obowiązujące przez 30 lat. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Pani dyrektor ja rozumiem, Ŝe jakaś gotowość zespołu, który się tym zajmuje do 
rozmów oczywiście tez jest.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Jasne, oczywiście, Ŝe tak. Jest i gotowość do rozmów. Jeszcze moŜe tylko dwa 
słowa chcielibyśmy powiedzieć na jakim etapie jest zaawansowanie prac jeŜeli 
chodzi o zagospodarowanie nabrzeŜe. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Proszę uprzejmie. 
 
Pan Grzegorz Kaczorowski -  p.o. Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu, 
Wydział Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
Tak się akurat dosyć dobrze składa, Ŝe w dniu dzisiejszym miał się rozpocząć 
rozładunek ścianek szczelnych które będą otaczać Wyspę Spichrzów. Do końca tego 
tygodnia ma to się zakończyć i ma się rozpocząć proces ich tam umieszczania. 
Zostały wykonane wcześniej wszystkie te roboty takie porządkujące równieŜ, 
roboty podwodne. W związku z czym moŜna juŜ zacząć jakby tą stricte pracę 
konstrukcyjną. Do lata do sezonu letniego maja się te prace zakończyć a generalnie 
cała odbudowa nabrzeŜy ma zakończyć się do listopada. Generalnie do końca 
bieŜącego roku. To jest teŜ bardzo waŜny dla nas element dlatego, Ŝe on teŜ w 
jakiś sposób uatrakcyjnia cały ten obszar dla z punku widzenia inwestorów. Są 
podejmowane pewne działania i to miedzy innymi takie które czynią ten projekt 
coraz ciekawszy z punktu widzenia inwestycyjnego. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
To jest czego teŜ między innymi obawiał się Polnord, Ŝe my moŜemy tego nie 
zrobić, bo moŜe środków nie dostaniemy, a moŜe zabraknie tych środków, a moŜe 
nie będziemy w takiej kolejności i tak dalej. Więc tych problemów teŜ trochę 
piętrzyli a to było zawsze najwaŜniejsze przedsięwzięcie, które musiało być zawsze 
zakładano w pierwszej kolejności wykonywane. Dzisiaj juŜ wiemy, Ŝe te ścianki 
szczelne będą zabijane i Ŝe między gruntem, a ścianką szczelną będą teŜ wylewane 
przestrzenie po to Ŝeby obwódka powstała wokół Wyspy i Ŝeby mogła być to 
spacerowa lokalizacja. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Mam techniczne pytanie, bo pewnie kaŜda taka konstrukcja hydrotechniczna ma 
teŜ jakąś tam swoją wytrzymałość, nośność. One pewnie muszą zakładać juŜ  
zainwestowanie Ŝeby postawione budynki nie rozjechały tego. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
To znaczy na samej krawędzi nie będą stały budynki, bo tam właśnie będzie ten pas 
okalający w zaleŜności od miejsca Wyspy od 5 do 10 metrów który będzie 
spacerownią. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
W kaŜdym bądź razie robimy to tak, Ŝe ma wytrzymać to zabudowanie. 
 
Pan Grzegorz Kaczorowski -  p.o. Kierownik Centrum Partnerstwa i Biznesu, 
Wydział Polityki Gospodarczej Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
Na etapie projektowania to było brane pod uwagę, Ŝe tam będzie zabudowa. 
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej Urzędu 
Miejskiego w  Gdańsku 
Tak dlatego Ŝe chociaŜby jest to robione ze środków unijnych. Czyli musi być 
trwałość projektu. Przez 5 lat będzie to musiało być własnością cały czas miasta. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Bardzo serdecznie dziękuję za omówienie tego projektu. Czekamy na rozwój 
wypadków, na informacje o tym czy prezydent zdecyduje się wystąpić o zmianę 
planu. Gdyby coś nowego pojawiało się w tej sprawie będziemy wdzięczni za 
informację. 
 

PUNKT – 7 
 

Omówienie harmonogramu prac nad nową Strategią Rozwoju Miasta.  
 
Prezentacja - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
Szanowni państwo, przystąpiliśmy do prac nad Strategią juŜ zeszłego roku. 
Wybadaliśmy scenariusze rozwoju wstępnej diagnozy i aktualizowanie programy 
operacyjne. Proszę państwa 28 listopada na sesji listopadowej chcielibyśmy 
uchwalić nową Strategię Rozwoju Gdańska. Biorąc od tyłu, czeka nas pewna 
procedura. Ta procedura wygląda w sposób następujący. Miesiące marzec i 
kwiecień chcielibyśmy poświęcić na zbadanie potrzeb strategicznych. Tutaj w tym 
momencie będziemy badać konsultować na poziomie Rad Dzielnic. Chcemy 
przeprowadzić ankietę do około 1500 mieszkańców. Tutaj będziemy chcieli robić 
róŜnego rodzaju spotkania eksperckie. Następnie to będzie pewnym plus diagnozy 
które przygotowujemy to będzie wkład dla zespołów strategicznych. Za chwilę 
powiem o strukturze, które przez kwiecień, maj, czerwiec będą pracowały nad 
przygotowaniem poszczególnych SWOTów w obszarach będą pracowały nad 
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przygotowaniem celów strategicznych. Miesiące letnie to są te miesiące, kiedy to 
są miesiące urlopowe. Tutaj nie przewidujemy Ŝadnego kontaktu na poziomie 
urząd-mieszkańcy. Natomiast to są dwa miesiące kiedy my będziemy intensywnie 
pracować nad tym Ŝeby powstał jednolity tekst, Ŝeby powstała wersja robocza 
strategii. Wrzesień, październik to jest konsultacja tego dokumentu, listopad to 
jest postawienie tego dokumentu na Radzie Miasta. Natomiast jeŜeli chodzi o 
strukturę to widzimy ją w układzie następującym. Na samej górze tej struktury jest 
Prezydent Miasta Gdańska, który odpowiada za Strategię Rozwoju. Odpowiada za 
wizję strategiczną i powołuje swój zespół, swoją Radę Ekspercką do konsultacji do 
opiniowania. To jest taka równoległa Rada, która pomaga prezydentowi w 
podejmowaniu decyzji. Natomiast całością z punku widzenia logistycznego zajmuje 
się Komitet Serujący Strategii i bezpośrednio temu Komitetowi dedykowane jest 5 
obszarów zarządczych. To są te 5 obszarów w ramach których powstawały nowe 
programy operacyjne. Te obszary utrzymujemy, za kaŜde z tych obszarów 
odpowiada właściwy prezydent branŜowy. W ramach tego obszaru próbujemy 
dochować diagnozy, próbujemy określić analizę SWOT, próbujemy określić cele 
strategiczne. KaŜdy z tych zespołów ma prawo do własnych spotkań, do własnych 
propozycji. Tutaj właściwy prezydent branŜowy określa potrzebę tego z kim i jak 
się spotyka. To tyle, bardzo ogólnie, czy coś bardziej szczegółowo to ja bardzo 
chętnie odpowiem. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Z mojej strony dwa spostrzeŜenia. Pierwsze spostrzeŜenie to w oparciu o te kroki 
milowe my uzupełnimy teŜ Plan Pracy Komisji Strategii i BudŜetu na rok 2013 tak 
Ŝeby monitorować realizacje tych kroków milowych. Drugie spostrzeŜenie, prośba o 
wskazanie miejsc w których radni miasta Gdańska mogliby się zaangaŜować w pracę 
nad Strategią Rozwoju Gdańska. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
Jasne, pierwsze miejsce to przedstawiciele Rady Miasta będą zasiadać w Radzie 
Prezydenta Miasta Gdańska ale tutaj odpowiada pan Prezydent za to kogo zechce 
do tej Rady powołać. Natomiast zasadnicze miejsce dla radnych miasta Gdańska to 
są miejsca w Komisjach Strategicznych. Czyli w tych Komisjach związanych z 
obszarami. Dla przypomnienia: 

- jest to obszar związany z polityką społeczną, jest to edukacja, jest to 
zdrowie, jest to aktywność obywatelska, są to problemy społeczne,  

- drugi z obszarów to jest obszar transportowy,  
- trzeci z obszarów to jest obszar związany z rozwojem gospodarczym poprzez 

sport, turystykę, rekreację, kulturę, 
- czwarty z tych obszarów to jest obszar rozwoju gospodarczego rozumiany 

jako obszar stricte związany ze wspieraniem przedsiębiorczości z 
przedsiębiorczością, z rozwojem gospodarczym, 

- i piąty z tych obszarów to jest szeroko pojmowana gospodarka komunalna 
oczywiście z rozwojem i terenów zielonych, i z gospodarką odpadami, z 
mieszkalnictwem. Czyli ten cały zakres gospodarki komunalnej to poglądowo 
mogę zostawić dokument który mniej więcej zobrazuje ten algorytm 
postępowania przy uchwalaniu strategii. 
 

Prezentacja - stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Oczywiście w ramach tych zespołów strategicznych do których mam nadzieję 
państwo wyraŜą swój czy się zgłoszą oczywiście poprzez pana przewodniczącego. 
Myślę, to by było najlepsze. Będzie istniała moŜliwość bezpośredniego 
uczestniczenia w róŜnego rodzaju pracach zespołów które się będą spotykać do 
przedyskutowania bardzo konkretnej tezy, czy bardzo konkretnego problemu. To 
będziemy ogłaszać. Chcemy zrobić taki odrębny serwis na stronach www, gdzie 
będą na bieŜąco podawane kalendarze spotkań i tematy spotkań w ramach których 
będzie moŜna uczestniczyć po to Ŝeby wypracować konkretne zagadnienia.  

 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy na najbliŜszej sesji w ramach komunikatów Prezydenta, rozpoczęcie prac nad 
strategią zostanie przedstawione. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
O tym chyba nie myśleliśmy ale nie widzę przeszkód. Myślę, Ŝe powinniśmy 
zakomunikować. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Myślę, Ŝe byłoby dobrze gdyby zakomunikować całej Radzie Miasta w najbliŜszy 
czwartek 28, Ŝe te prace się rozpoczęły, Ŝe mniej więcej tak jak jest to na tej 
prezentacji będą one prowadzone. Wskazać, Ŝe poszczególni radni którzy chcą 
zaangaŜować się w prace zespołów strategicznych mogą to uczynić za 
pośrednictwem naszej Komisji. Nie widzę problemu Ŝeby to tak formalnie było. 
 
Pan Tomasz Drozdowski – Z-ca Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej 
Urzędu Miejskiego w  Gdańsku 
Myślę, Ŝe to jest najlepsza droga i oczywiście tak. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy państwo macie jeszcze jakieś pytania na tym etapie. JeŜeli nie ma to bardzo 
serdecznie dziękuję za przedstawioną opinię.  
 

 

PUNKT – 8 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia 
Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni w Gdańsku – jednostki budŜetowej do 
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. – druk nr 
816. BRMB – S.0006.50.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 816. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
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 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie upowaŜnienia Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni 
w Gdańsku – jednostki budŜetowej do załatwiania indywidualnych spraw z 
zakresu administracji publicznej. – druk nr 816.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 816 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/244-12/2013). 
 
 

PUNKT – 9 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. – druk nr 
817.BRMB – S.0006.51.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 817. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy w związku z tym, Ŝe podmioty przystępujące do przetargu będą musiały 
zapewnić ten pojemnik. Czy spodziewamy się, Ŝe będzie większa jakby kwota 
przeznaczona. 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Tak, oczywiście. Jest to dodatkowy koszt dostarczenia pojemnika, jest to koszt Ŝe 
tak powiem i zakupu pojemników i obsługi tych pojemników takŜe. Na pewno cena 
usługi będzie wyŜsza niŜ gdyby tego zakresu zamówienia nie było. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 



23 
 

 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. – druk nr 817  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 817 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/245-13/2013). 
 
 

PUNKT – 10 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Miasta Gdańska.  – druk nr 818. BRMB – S.0006.52.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 818. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta Gdańska.  – druk 
nr 818.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 818 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/246-14/2013). 
 



24 
 

 

PUNKT – 11 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy  – druk nr 819. BRMB – S.0006.53.2013.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 819. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  – druk nr 819.   
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 819 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/247-15/2013). 
 
 

PUNKT – 12 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi – druk nr 820. BRMB – S.0006.54.2013.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 820. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Czy są pytania, proszę 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Będą się rozliczały Wspólnoty, Spółdzielnie, czy indywidualnie. 



25 
 

 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Ustawa mówi wyraźnie, Ŝe właściciel nieruchomości realizuje wszystkie obowiązki, 
w tym składa deklarację i wnosi opłaty. Przy czym ustawa mówi równieŜ o tym, Ŝe 
w budynkach wielolokalowych zadania czy obowiązki właściciela, wszystkie 
obowiązki właściciela wynikające z tej ustawy utrzymania czystości i porządków 
wykonują zarządy tych budynków wielolokalowych. Oczywiście w naszym 
przekonaniu nie ma wątpliwości tak to potwierdza równieŜ interpretacja Ministra 
Środowiska, Ŝe dotyczy to zarówno Wspólnot mieszkaniowych, Spółdzielni 
mieszkaniowych, jak i innego rodzaju form własności z ta róŜnicą, Ŝe w budynkach 
Wspólnot mieszkaniowych do siedmiu lokali jeŜeli zarząd nie został wybrany w 
trybie ustawy o własności lokali, tam obowiązki właściciela realizuje kaŜdy z 
właścicieli lokali osobno. Druga rzecz, ustawa mówi równieŜ wyraźnie, Ŝe 
właścicielem lokalu jest równieŜ najemca, bądź dzierŜawca, bądź osoba 
posiadająca inny tytuł prawny do dysponowania nieruchomością. Tak Ŝe, tu naleŜy 
pamiętać, Ŝe to nie jest wyłącznie własność hipoteczna. 
 
Radna Halina Leman – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu 
uiszczenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – druk nr 820  
 
Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosów wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 820 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/248-16/2013). 
 

PUNKT – 13 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właścicieli nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta 
Gdańska – druk nr 821.BRMB – S.0006.55.2013.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 821. 
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości połoŜonych na terenie Gminy Miasta Gdańska – druk nr 821  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za,  - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 821 i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 34-2/249-17/2013). 
 
 

PUNKT – 14 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróŜniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych – druk nr 822. BRMB – S.0006.56.2013.WK (Oryginał 
projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Dimitris T. Skuras  – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  - zreferował przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 822. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu   podziękował 
za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, Komisja 
przystąpiła do głosowania. 
 
 

 USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróŜniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych – druk nr 822.  
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Głosowanie: 
Komisja – 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 822 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/250-18/2013). 
 

PUNKT – 15 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru 
metody ustalenia opłaty za zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty dla nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy. – druk nr 824. BRMB – S.0006.58.2013.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z lutego 2013 roku.) 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS  - zreferował przedmiotowy projekt 
uchwały – druk nr 824. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Dziękuję bardzo. Czy są pytania, nie widzę. Chciałbym dopytać o to podstawowe 
wyliczenie. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
O te 10%. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
My przyjęliśmy z dobra wolą te wyliczenia i symulacje które prezentował pan 
dyrektor Skuras i Prezydent Lisicki na spotkaniach z jednej strony z mieszkańcami, 
pyzatym na spotkaniach z Klubem. Zakładamy jako dobrą monetę i dla 
bezpieczeństwa gminy, bo gmina nie moŜe dokładać do systemu. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji Strategii i BudŜetu 
Na przykład wyliczenia Ministerstwa Środowiska są takŜe do 40%. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
Nie, ale ta ustawa która jest przyjęta przez Senat 25 stycznia w dalszym ciągu nie 
reguluje co głównie ląduje w lesie. Ta ustawa tego nie załatwia. Tak Ŝe to dalej 
będzie występowało. Ja mówię tylko z punktu widzenia miasta. Tutaj z 
Prezydentem rozmawialiśmy w czasie Klubu i szacowaliśmy, Ŝe w pierwszym 
okresie to moŜe być rzeczywiście do 20% ale w ciągu trzech miesięcy to się obniŜy 
generalnie zakładaliśmy suma sumarum wzrost odpadów komunalnych, Ŝe to będzie 
na poziomie 10%. To są słowa Prezydenta Lisickiego, pan dyrektor tego nie 
podwaŜał, więc ja teŜ przyjąłem za dobrą monetę. Dlatego uwaŜamy, Ŝe w tych 
naszych kalkulacjach przedstawionych w tym projekcie uchwały jest teŜ zapas 
bezpieczeństwa powodujący to, Ŝe gmina w Ŝadnym układzie nie dopłaci do 
funkcjonowania tego systemu po jego wprowadzeniu.  
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Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja się chciałem dopytać o tą kwotę z tytułu utylizacji odpadów komunalnych, która 
wyniosła w 2012 roku 41.520.000 złotych. To jest kwota dokładnie za co. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
To jest kwota podana przez Zarząd Zakład Utylizacyjny, który mieliśmy na 
spotkaniu z Komisją Polityki Gospodarczej w ubiegły wtorek. JuŜ mają wyniki za 
rok 2012 i na podstawie tych wyników podano, Ŝe wpływy w ubiegłym roku wyniosły 
53.000.000 złotych, z czego struktura wpływów to jest 84%. To są wpływy z tytułu 
utylizacji śmieci przywiezionych. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
I państwo na tej podstawie wyliczyli 65.000.000 złotych z hakiem za cały rok. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
Tak. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Jest róŜnica między wyliczeniami przez Prezydenta Miasta i państwa jest 
17.000.000 złotych. Jeden z powodów tej róŜnicy, której ja dostrzegam po w tej 
chwili uzyskanych wyjaśnieniach jest taki, Ŝe my nie mamy pewności co do tego czy 
wszystkie śmieci z Gdańska w roku 2012 trafiły do Szadółek. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
Nie mamy ale mówię per saldo, mówię na zasadzie kwotowej jako szacunku to ten 
zapas przy tej kwocie 12,50 jest stanowi jakieś 15 do 16% roku 2012. Jest o tyle 
większy. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Ja podejrzewam, Ŝe my się przychylimy tutaj do oceny pana Prezydenta, Ŝe ten 
zapas musiałby być jeszcze większy i Ŝe jednak powinniśmy się zabezpieczyć na 
potrzebę zapewnienia dodatkowych tych 17.000.000 złotych. Przy czym ja sadzę, 
Ŝe prezydent Adamowicz, czy pan dyrektor Skuras, czy ktokolwiek z nas zabierając 
głos w czwartek na sesji teŜ będzie podkreślał jedną prostą rzecz. Ostateczna cena 
będzie zaleŜała nie z wyliczeń Prezydenta, czy PiSu tylko od przetargu. 
 
Pan Grzegorz Strzelczyk  – Radny Klubu PiS   
Panie przewodniczący, pozwolę sobie zwrócić uwagę, Ŝe jeŜeli jesteśmy juŜ w 
trakcie rozpoczęcia procedury przetargowej to z tego co wiem została 
uruchomiona. My dajemy pewien sygnał.  
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Tak, ale to wiedzieliśmy od początku, będziemy o tym dyskutować. Przystępujemy 
do opinii. Kto jest za pozytywną opinią dla druku 824. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
zagospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty dla 
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. – druk nr 824.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja – 1 głosem za, przy 5 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się - 
negatywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 824 i 
wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 34-2/251-19/2013). 
 
 

PUNKT – 16 
 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Maciej Krupa – Przewodniczący Komisji Strategii i BudŜetu 
Jest list, który pan Przewodniczący do nas skierował ale potem został wycofany, 
dotyczący powołania Gdańskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego V kadencji  - 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków, Przewodniczący 
podziękował wszystkim za przybycie i zaprosił na następne posiedzenie Komisji. 
 
 
Na tym posiedzenie zostało zakończone -  godz.17.50 

 
 
            Przewodniczący 
       Komisji Strategii i BudŜetu RMG 

 
  Maciej Krupa 
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